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 Usnesení zastupitelstva

Přítomni: 7 členů zastupitelstva  
Omluveni: M. Kolková – zaměstnání, M. Máslo - 
zaměstnání
Neomluveni: 
Ověřovatelé zápisu:  J. Baše, M. Brandejs
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté: 

Bod č. 1: Zahájení
Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo zahá-
jeno v 17:00 starostou obce Jakubem Šimerdou. 
Zapisovatelkou byla jmenována Z. Andržová 
a ověřovateli zápisu byli jmenováni J. Baše a M. 
Brandejs.
Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 1/9/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku Z. 
Andržovou, ověřovatele zápisu J. Bašeho a M. 
Brandejse.

Bod č. 2: Schválení programu
Předsedající seznámil přítomné s návrhem pro-
gramu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejně-
nou na úřední desce. Předsedající dal hlasovat 
o návrhu programu včetně jeho doplnění a změn 
(bod č. 5, 6, 7, 8)

Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 2/9/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program 
zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu č. 8/2023
Veškerá usnesení jsou v pořádku.

Bod č. 4: Schválení smlouvy 
– vybavení nábytkem
Na základě veřejné zakázky „Přístavba modulární 
Mateřské školy Bolehošť – vybavení nábytkem“ 

se do výběrového řízení přihlásily tři firmy. Komi-
se doporučila ke schválení nejnižší cenovou na-
bídku firmy MAKRA DIDAKTA, s. r. o., Nymburk, 
ve výši 1 694 135 Kč bez DPH.
Hlasování: pro 7 :  proti 0 
Usnesení č. 3/9/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje návrh výběrové 
komise k veřejné zakázce „Přístavba modulární 
Mateřské školy Bolehošť – vybavení nábytkem“ 
- nabídku firmy MAKRA DIDAKTA, s. r. o. ve výši 
1 694 135 Kč bez DPH a pověřují starostu k podpi-
su smlouvy. 

Bod č. 5: Možnost pořízení zásahového požární-
ho vozu Tatra 
Starosta hasičů J. Baše přednesl zastupitelům ná-
vrh na možnost pořízení zásahového požárního 
vozu Tatra, který bude prodávat Město Kostelec 
nad Orlicí. Zastupitelé zváží finanční možnosti 
obce.    

Bod č. 6: Projekt „Výstavba nového zdroje vody 
a regenerace stávajícího zdroje vody v obci Bo-
lehošť“
Projednání cenové nabídky na administraci výbě-
rového řízení v rámci projektu „Výstavba nového 
zdroje vody a regenerace stávajícího zdroje vody 
v obci Bolehošť“ od firmy AZ Profi tender, s. r. o.
Hlasování: pro 7 :  proti 0 
Usnesení č. 4/9/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje nabídku firmy AZ 
Profi tender, s. r. o. na administraci výběrového 
řízení v rámci projektu „Výstavba nového zdroje 
vody a regenerace stávajícího zdroje vody v obci 
Bolehošť“ ve výši 35.000,- Kč a pověřuje starostu 
k podpisu smlouvy.

Zadání veřejné zakázky „Výstavba nového zdroje 
vody a regenerace stávajícího zdroje vody v obci 
Bolehošť“. 

Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 5/9/2023
Zastupitelstvo obce pověřuje starostu a společ-
nost AZ Profi tender, s. r. o. k zadání výběrového 
řízení na projekt „Výstavba nového zdroje vody 
a regenerace stávajícího zdroje vody v obci Bole-
hošť“.

Pověření komise pro výběr dodavatele
Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 6/9/2023 
Zastupitelé pověřují komisi pro výběr dodavatele 
projektu „Výstavba nového zdroje vody a regene-
race stávajícího zdroje vody v obci Bolehošť“. Ko-
mise: Jakub Šimerda, Petr Prause, Miloš Brandejs, 
Ivo Šimerda, Vojtěch Boukal
Náhradník: Jan Baše

Bod č. 7: Projekt „Stavební úprava místní komu-
nikace – Habeš“ 
Zastupitelé byli seznámeni s projektem „Stavební 
úprava místní komunikace – Bolehošť“ na Habe-
ši. Jde o dokončení asfaltové komunikace až k po-
slední nemovitosti v ulici.

Bod č. 8:  Reklamace ČOV v ZŠ a MŠ Bolehošť
Pan starosta seznámil zastupitele s postupem re-
klamace ČOV v ZŠ a MŠ Bolehošť. 

Bod č. 9: Ostatní
a) kulturní akce v obecním hostinci – Zlatá hodin-
ka – posvícení termín 18. 9. 2023

Bod č. 10: Diskuze

Bod č. 11: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost 
a zasedání v 18:00 hod. ukončil.
Zápis byl vyhotoven dne: 12. 9. 2023

Zápis č. 9/2023 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 28. 8. 2023 na obecním úřadě v 17 hodin.

 Slovo starosty

Milý spoluobčané, dovolte mi popřát Vám poklidný závěr roku, 
prožitý ve zdraví. Blíží se tolik dětmi očekávané období volna, plné 
radostí, odpočinku, rodinných sešlostí, dobrého jídla, ale hlavně 
nadělování dárků. Vánoce jsou zkrátka za rohem. Přejme si také 
nějakou tu sněhovou vločku, neboť nám je ježíšek nadělil již druhý 
rok po sobě předčasně. Nadělme si všichni vánoční pohodu, pro-
žitou s rodinou a přáteli. Odložme stranou moderní technologie 
a buďme více jen s našimi myšlenkami. Čerpejme energii pobytem 
v přírodě na čerstvém vzduchu. Do příštího roku budeme potře-
bovat mnoho nových sil.

Jménem svým, ale i zastupitelů a zaměstnanců obce Vám všem 
přejeme veselé Vánoce a šťastný nový rok.

 Jakub Šimerda
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Přítomni: 8 členů zastupitelstva  
Omluveni: I. Šimerda –osobní důvody
Neomluveni:
Ověřovatelé zápisu: M. Kolková, H. Kučerová
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté: 
Bod č. 1: Zahájení
Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo za-
hájeno v 17:00 starostou obce Jakubem Šimer-
dou. Zapisovatelkou byla jmenována Z. Andržová 
a ověřovateli zápisu byli jmenováni M. Kolková 
a H. Kučerová.
Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 1/10/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku Z. 
Andržovou, ověřovatele zápisu M. Kolkovou a H. 
Kučerovou.

Bod č. 2: Schválení programu
Předsedající seznámil přítomné s návrhem pro-
gramu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejně-
nou na úřední desce. Předsedající dal hlasovat 
o návrhu programu včetně jeho doplnění a změn 
(bod č. 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11, 12)

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 2/10/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program 
zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu č. 9/2023
Veškerá usnesení jsou v pořádku.

Bod č. 4: Schválení smlouvy – technologické 
vybavení
Na základě veřejné zakázky „Přístavba modulární 
Mateřské školy Bolehošť – technologická zařízení 
pro vybavení mateřské školy“ se do výběrové-
ho řízení přihlásily tři firmy. Komise doporučila 
ke schválení cenovou nabídku firmy InterŠKOL, a. 
s. ve výši 506 688,- Kč bez DPH.
Hlasování: pro 8 : proti 0 
Usnesení č. 3/10/2023 
Zastupitelé schvalují cenovou nabídku firmy 
InterŠKOL, a. s. na dodávku technologického 
zařízení pro vybavení mateřské školy a pověřují 
starostu k podpisu smlouvy. 

Bod č. 5: Schválení dodatku č. 1  
Zastupitelům byl předložen dodatek č. 1 

ke smlouvě v rámci veřejné zakázky „Přístavba 
modulární Mateřské školy Bolehošť – dodávka 
gastro technologie“
Hlasování: pro 8 :  proti 0 
Usnesení č. 4/10/2023 
Zastupitelé schvalují dodatek č. 1 ke smlouvě 
s firmou GASTRO komplet UO, s. r. o. na dodávku 
gastro technologie do modulární Mateřské školy 
Bolehošť.    

Bod č. 6: Schválení smlouvy o výpůjčce se sprá-
vou silnic KhK
Zastupitelům byla předložena ke schválení 
bezúplatná smlouva o výpůjčce č. 9/50/23/0185/
MA/N se Správou silnic KhK - „Výstavba chodníku 
4. etapa“.
Hlasování: pro 8 :  proti 0 
Usnesení č. 5/10/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o výpůj-
čce se Správou silnic KhK a pověřuje starostu 
k podpisu smlouvy.    

Bod č. 7: Pořízení nového sporáku s troubou – 
Obecní hostinec 
Z důvodu nefunkčnosti elektrické trouby v ku-
chyni obecního hostince, byl předložen návrh 
na pořízení nového kombinovaného sporáku. Pan 
starosta předložil nabídku od pana Baška. Cena 
včetně dopravy a montáže činí 107 746,92 Kč 
s DPH.
Hlasování: pro 8 :  proti 0 
Usnesení č. 6/10/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje nabídku pana 
Baška na nový kombinovaný sporák do kuchyně 
obecního hostince v ceně 107 746,92 Kč s DPH.

Bod č. 8:  Pořízení univerzálního kuchyňského 
robota – ZŠ a MŠ Bolehošť
Pan starosta seznámil zastupitele s žádostí o po-
řízení univerzálního kuchyňského robota do ku-
chyně ZŠ a MŠ Bolehošť. Cenová nabídka od pana 
Baška je ve výši 60 575,02 Kč. 
Hlasování: pro 8 :  proti 0 
Usnesení č. 7/10/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje nabídku pana Baš-
ka na dodání univerzálního kuchyňského robota 
v ceně 60 575,02 Kč.

Bod č. 9: Rozpočtové opatření
Zastupitelé byli seznámeni s rozpočtovými opat-
řeními č. 4 a 5/2023, která schválil pan starosta. 

Rozpočtové opatření č. 6/2023. Z důvodu vý-
stavby modulární mateřské školky dochází k na-
výšení rozpočtu u kapitálových výdajů třídy  
6 o 9.800.000, - Kč a u běžných výdajů třídy 5 
o 50.000, - Kč.
Hlasování: pro 8 :  proti 0 
Usnesení č. 8/10/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opat-
ření č. 6/2023.

Bod č. 10: Projekt FVE na obecních budovách 
Zastupitelé byli seznámeni s postupem projektu 
FVE na obecních budovách.

Bod č. 11: Návrh na rozšíření veřejného osvět-
lení 
Pan starosta předložil návrh na umístění dvou no-
vých podpěrných bodů veřejného osvětlení. Ce-
nová nabídka od pana Rykla je ve výši 81 070, - Kč.
Hlasování: pro 8 : proti 0 
Usnesení č. 9/10/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje umístění dvou 
nových podpěrných veřejného osvětlení v obci 
a schvaluje cenovou nabídku od pana Rykla 
v ceně 81 070 Kč.

Bod č. 12: Ostatní
a) kulturní akce 
- vítání občánků
- Zlatá hodinka – posvícení termín 18. 9. 2023
- koncert Magda Malá
- předvánoční setkání seniorů
- společenský ples obcí 2024
b) oslavy 630. let od založení obce v roce 2024 – 
příprava – termín 18.5.2024
c) žádost o vybudování zpevněné plochy na obec-
ním pozemku – Petr Samek
Hlasování: pro 8 :  proti 0 
Usnesení č. 10/10/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje žádost pana Sam-
ka o vybudování zpevněné plochy na obecním 
pozemku.
d) žádost o oplocení pozemku – Řehákovi – bude 
projednáno na místě

Bod č. 13: Diskuze

Bod č. 14: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost 
a zasedání v 19:15 hod. ukončil.
Zápis byl vyhotoven dne: 12. 9. 2023

Zápis č. 10/2023 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 11. 9. 2023 na obecním úřadě v 17 hodin.

Přítomni: 9 členů zastupitelstva  
Omluveni: 
Neomluveni:  
Ověřovatelé zápisu: M. Brandejs, M. Máslo
Zapisovatelka:  Zdeňka Andržová
Hosté: 

Bod č. 1: Zahájení
Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo za-
hájeno v 18:00 starostou obce Jakubem Šimer-
dou. Zapisovatelkou byla jmenována Z. Andržová 
a ověřovateli zápisu byli jmenováni M. Brandejs, 
M. Máslo.

Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 1/11/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku Z. 
Andržovou, ověřovatele zápisu M.Brandejse a M. 
Másla.

Bod č. 2: Schválení programu
Předsedající seznámil přítomné s návrhem pro-
gramu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejně-
nou na úřední desce. Předsedající dal hlasovat 
o návrhu programu včetně jeho doplnění a změn 
(bod č. 15)

Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 2/11/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program 
zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu č. 10/2023
Veškerá usnesení jsou v pořádku.

Bod č. 4: Připravované investiční projekty obce 
2024
Pan starosta seznámil přítomné s plánovanými 
investičními projekty v roce 2024 a dál. Jedná se 

Zápis č. 11/2023 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 31. 10. 2023 v Obecním hostinci v 18 hodin.
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především o nové dětské hřiště u obecního hos-
tince a doplnění stávajícího u školy, projekt FVE, 
nová komunikace na Habeši, připojení nového 
a oprava starého vrtu, chodníky etapa 4. a 5. 

Bod č. 5: Realizace projektu Modulární školka  
Přítomní byli seznámení s postupem dokončo-
vání realizace výstavby modulární školky. Školka 
bude otevřena od 27. 11. 2023   

Bod č. 6: Schválení žádosti o dotaci z Programu 
obnovy venkova
Zastupitelům byl předložen návrh na podání žá-
dosti z Programu obnovy venkova – 24POVU1, 
účel 3 na rekonstrukci malé vodní nádrže v Bole-
hošťské Lhotě. 
Hlasování: pro 9 :  proti 0 
Usnesení č. 3/11/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti 
o dotaci z Programu obnovy venkova – 24POVU1, 
účel 3 na rekonstrukci MVN v Bolehošťské Lhotě.    

Bod č. 7: Revokace usnesení č. 11/6/2023 
Pan starosta navrhl revokaci usnesení č. 
11/6/2023, kde zastupitelstvo obce schvalovalo 
podání žádosti o dotaci z Programu obnovy ven-
kova – 24POVU1, účel 1 od Královéhradeckého 
kraje.
Hlasování: pro 9 :  proti 0 
Usnesení č. 4/11/2023
Zastupitelstvo obce revokuje usnesení č. 
11/6/2023.

Bod č. 8:  Schválení smlouvy o právu provést 
stavbu inženýrské sítě - SsKhK
Zastupitelům byla předložena smlouva o právu 
provést stavbu inženýrské sítě – SsKhK, Výstavba 
chodníku 4 etapa. Smlouva se týká dešťové kana-
lizace, která se bude v rámci akce budovat.
Hlasování: pro 9 :  proti 0 
Usnesení č. 5/11/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o právu 
provést stavbu inženýrské sítě s SsKhK a pověřuje 
starostu k podpisu smlouvy. 

Bod č. 9: Schválení smlouvy o smlouvě budoucí 
- ČEZ  
Zastupitelům byla předložena ke schválení smlou-
va o smlouvě budoucí o realizaci přeložky p.č. 
1641/1 – ČEZ Distribuce, a.s. V rámci akce výstavba 
chodníku 4. etapa bude třeba provést stranový po-
sun jednoho ze sloupů nízkého napětí.
Hlasování: pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 6/11/2023

Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o smlouvě 
budoucí č. 8120092770 se spol. ČEZ Distribuce, 
a.s. a pověřuje starostu k podpisu smlouvy. 

Bod č. 10: Schválení smlouvy o zřízení věcného 
břemene – služebnosti - ČEZ  
Zastupitelům byla předložena ke schválení 
smlouva o zřízení věcného břemene – služebnos-
ti se spol. ČEZ Distribuce a.s. č. IV-12-2020529/
VB/13, Bolehošť, p.č. 160/10, 15RD - vvnn + knn.
Hlasování: pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 7/11/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu č. IV-12-
2020529/VB/13, Bolehošť, p.č. 160/10, 15RD - 
vvnn + knn o zřízení věcného břemene služebnosti 
se spol. ČEZ Distribuce, a.s. a pověřuje starostu 
k podpisu smlouvy. 

Bod č. 11: Žádosti o dotace z rozpočtu obce 
na rok 2023
Přítomným byla předložena žádost o dotaci z roz-
počtu obce na rok 2023. Žádost o dotaci na čin-
nost Spolku rodičů a přátel dětí a školy při ZŠ 
a MŠ Bolehošť ve výši 10.000,- Kč.
Hlasování:  pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 8/11/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje pro Spolek rodičů 
a přátel dětí a školy při ZŠ a MŠ Bolehošť indivi-
duální dotaci na rok 2023 ve výši 5.000,- Kč.

Bod č. 12: Žádost o individuální dotaci na osobní 
asistenci ORION 
Zastupitelům byla předložena žádost o dotaci 
na osobní asistenci pro Jiřího Wiliama Patrného 
od společnosti Centrum ORION. Výše dotace 
30.000,- Kč (10 měsíců á 3.000,- Kč). Pan starosta 
dal hlasovat o zamítnutí této žádosti. 
Hlasování: pro 8  :  proti 0  : zdržel  1  M. Máslo
Usnesení č. 9/11/2023
Zastupitelé obce neschvalují dotaci ve výši 
30.000,- Kč pro Centrum ORION Rychnov nad 
Kněžnou.

Bod č. 13: Schválení osvobození od úplaty 
za mateřskou školu po dobu výstavby modulár-
ní školky 
Pan starosta předložil návrh na osvobození 
od úplaty za mateřskou školu pro děti, které 
po dobu výstavby modulární školky do zařízení 
nechodí. Jde o 6 dětí. Osvobození se týká měsíců 
září – listopad 2023.

Hlasování: pro 9 :  proti 0 
Usnesení č. 10/11/2023

Zastupitelstvo obce schvaluje osvobození 
od úplaty za mateřskou školu za měsíce září – 
listopad 2023 po dobu výstavby modulární ma-
teřské školky pro děti, které zařízení dočasně 
nenavštěvují. 

Bod č. 14: Ostatní
a) kulturní akce 
- rozsvícení zvoničky
- mikulášská besídka
- předvánoční setkání seniorů

b) vyřazení majetku – kopírka Minolta, stolek pod 
kopírku, skartovačka
Hlasování: pro 9 :  proti 0 
Usnesení č. 11/11/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje vyřazení majetku.

c) rozpočtové opatření č. 7/2023 na vědomí
rozpočtové opatření č. 8/2023 přijmutí úvě-
ru na modulární školku na pol 8123 ve výši 
7.500.000,- Kč a mimořádná splátka úvěru v mě-
síci listopadu na pol 8124 ve výši 4.000.000,- Kč.
Hlasování: pro 9 :  proti 0 
Usnesení č. 12/11/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opat-
ření č. 8/2023.

Bod č. 15: Odpadové hospodářství
Vzhledem k narůstajícím cenám v oblasti komu-
nálních odpadů, seznámil pan starosta přítomné 
s možnostmi zavedení úsporných opatření, které 
by mohly snížit náklady na svoz komunálního od-
padu. Jde o společný svoz plastu a kovů, třídění 
dřevitého materiálu v rámci sběru nadměrného 
odpadu (až 70 % objemu) a možnost samostatné-
ho svozu popelu v zimním období. K poslednímu 
jmenovanému bude vytvořena anketa mezi ob-
čany.
Náklady obce na odpadové hospodářství budou 
pro příští rok navýšeny o 6 % vlivem změny výše 
DPH ze strany státu a zdražením služeb o dalších 
5 – 6% ze strany společnosti ODEKO, která potře-
buje pokrýt zvýšené režijní náklady.

Bod č. 16: Diskuze

Bod č. 17: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost 
a zasedání ve 20:00 ukončil.
Zápis byl vyhotoven dne: 2. 11. 2023

Přítomni: 8 členů zastupitelstva  
Omluveni: M. Brandejs - os. důvody
Neomluveni:     
Ověřovatelé zápisu: P. Prause, J. Baše
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté: Milan Vlk Slovák, Energylion

Bod č. 1: Zahájení
Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo za-
hájeno v 17:00 starostou obce Jakubem Šimer-
dou. Zapisovatelkou byla jmenována Z. Andržová 
a ověřovateli zápisu byli jmenováni P. Prause, J. 
Baše.

Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 1/12/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku Z. 
Andržovou, ověřovatele zápisu M. Brandejse a M. 
Másla.

Bod č. 2: Schválení programu
Předsedající seznámil přítomné s návrhem pro-
gramu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou 
na úřední desce. Předsedající dal hlasovat o návrhu 
programu včetně jeho doplnění a změn (bod č. 18)
Hlasování: pro 9 : proti 0

Usnesení č. 2/12/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program 
zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu č. 11/2023
Veškerá usnesení jsou v pořádku.

Bod č. 4: Projekt FVE na obecních budovách
Zadání veřejné zakázky „FVE na obecních budo-
vách“
Hlasování: pro 7 : proti 0 : zdržel 1 H. Kučerová
Usnesení č. 3/12/2023
Zastupitelstvo obce pověřuje starostu a společ-

Zápis č. 12/2023 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 20. 11. 2023 na obecním úřadě v 17 hodin.
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nost ENERGYLION, s. r. o. k zadání výběrového 
řízení na projekt „Projekt Fotovoltaických elektrá-
ren pro komunální sdílení v obci Bolehošť“.

Pověření komise pro výběr dodavatele v rámci pro-
jektu „Projekt Fotovoltaických elektráren pro ko-
munální sdílení v obci Bolehošť“ ve složení: Jakub 
Šimerda, Petr Prause, Ivo Šimerda, Vojtěch Boukal, 
Miloš Brandejs
Náhradník: J. Baše
Hlasování: pro 7 : proti 0 : zdržel 1 H. Kučerová
Usnesení č. 4/12/2023 
Zastupitelé pověřují komisi pro výběr dodavatele 
v rámci projektu „Projekt Fotovoltaických elektrá-
ren pro komunální sdílení v obci Bolehošť“ ve slo-
žení: Jakub Šimerda, Petr Prause, Ivo Šimerda, 
Vojtěch Boukal, Miloš Brandejs
Náhradník: Jan Baše

Bod č. 5: Přesunut na příští zasedání  

Bod č. 6: Schválení žádosti o dotaci z Programu 
obnovy venkova
Zastupitelům byl předložen návrh na podání žá-
dosti z Programu obnovy venkova – 24POVU1, účel 
1, na vybudování dešťové kanalizace v rámci akce 
„Výstavba chodníku – 4. etapa.“ 
Hlasování: pro 8 :  proti 0 
Usnesení č. 5/12/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o do-
taci z Programu obnovy venkova – 24POVU1, účel 
1, na vybudování dešťové kanalizace v rámci akce 
„Výstavba chodníku – 4. etapa“.    

Bod č. 7: Schválení nabídky na podání žádosti 
o dotaci z Programu obnovy venkova – 24POVU1
Pan starosta předložil přítomným nabídku firmy 
Profesionálové a.s na administraci a podání žádos-
ti o dotaci z Programu obnovy venkova – 24POVU1.
Hlasování: pro 8 :  proti 0 
Usnesení č. 6/12/2023
Zastupitelstvo obce schvalují nabídku firma Pro-
fesionálové a.s. na administraci a podání žádosti 
o dotaci z Programu obnovy venkova 24POVU1.

Bod č. 8: Navýšení neinvestičního příspěvku pro 
příspěvkovou organizaci ZŠ a MŠ Bolehošť
Zastupitelům byl předložen návrh na navýšení ne-
investičního příspěvku pro Základní a mateřskou 
školu Bolehošť. Finanční prostředky budou použi-

ty na dovybavení nového oddělení mateřské školy.
Hlasování: pro 8 :  proti 0 
Usnesení č. 7/12/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje navýšení neinvestič-
ního příspěvku pro ZŠ a MŠ Bolehošť o 90.000, - Kč.  

Bod č. 9: Schválení dodatku č. 1 a č. 2 SoD k pro-
jektu „Přístavba modulární mateřské školy“  
Zastupitelům byly předloženy ke schválení do-
datky č. 1 a 2 k SoD se společností Kerson, které 
obsahují více a méně práce spojené s výstavbou 
modulární školky. Vícepráce a méněpráce jsou roz-
děleny dle typu na činnosti na žádost objednatele 
a činnosti způsobené chybou projektu. Dále jsou 
rozděleny na dotačně uznatelné a neuznatelné. 
Uznatelné jsou za 601 785,49 Kč a neuznatelné 
za 100 746,79 Kč. Celkem za 702 532,28 Kč s DPH.
Hlasování: pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 8/12/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek č. 1 SoD 
k projektu „Přístavba modulární mateřské školy 
Bolehošť“ a pověřuje starostu k podpisu dodatku.   
Usnesení č. 9/12/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek č. 2 SoD 
k projektu „Přístavba modulární mateřské školy 
Bolehošť“ a pověřuje starostku k podpisu dodatku.

Bod č. 10: Schválení ceny vodného   
Zastupitelé projednali návrh společnosti AQUA-
SERVIS na zvýšení ceny vodného pro rok 2024. Ce-
nový nárust je způsoben zvýšenými režijními náklady 
společnosti AQUASERVIS a zvýšením nájemného 
o inflaci letošního roku pro obec. Z nájemného jsou 
financovány velké opravy a investice do vodohos-
podářské infrastruktury. Ve výsledné ceně je také 
promítnuto očekávané zvýšení sazby DPH na vodné 
z 10 % na 12 %, které má platit od 1. ledna 2024.
Hlasování: pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 10/12/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje zvýšení ceny vod-
ného o 2,97 Kč bez DPH, tj. na 66,45 Kč /m3 včetně 
DPH a pověřuje starostu k podpisu dodatku č. 27 
smlouvy o komplexním provozování infrastruktur-
ního majetku se společností AQUASERVIS. 

Bod č. 11: Vybudování nového dětského hřiště 
a rozšíření stávajícího
Přítomným byly předloženy návrhy na vybudová-
ní nového dětského hřiště u obecního hostince 

a doplnění prvků u stávajícího u základní školy. 
Zastupitelé berou návrhy na vědomí. K finan-
cování bude využit dotační titul Společné ze-
mědělské politiky administrovaný Místní akční 
skupinou NAD ORLICÍ.    

Bod č. 12: Přesunuto na příští zasedání  

Bod č. 13: Plán výsadby na jaro 2024 
Pan starosta předložil návrh na další výsadbu zele-
ně v katastru obce. Zastupitelé projednají další ná-
vrhy na příštím zasedání. Součástí bude i náhradní 
výsadba za dva pokácené stromy (u zvoničky a hři-
ště). K financování bude použit dar od Honebního 
společenstva Bolehošť ve výši 38 593, - Kč.
Bod č. 14: Přesunuto na příští zasedání  
Bod č. 15: Přesunuto na příští zasedání  
Bod č. 16: Přesunuto na příští zasedání  

Bod č. 17: Ostatní
a) kulturní akce 
- rozsvícení zvoničky - příprava
- mikulášská besídka 
- předvánoční setkání seniorů, byl projednán ná-
vrh na zvýšení ceny poukazu na 170,- Kč
Hlasování: pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 11/12/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje zvýšení ceny pouka-
zu na občerstvení na Předvánočním setkání senio-
rů na 170,- Kč.

b) rozpočtové opatření č. 9/2023 na vědomí

Bod č. 18: Schválení smlouvy SFŽP
Schválení smlouvy o neinvestiční dotaci ze SFŽP - 
výsadba stromů, která byla realizována v prosinci 
2022. Obec obdrží celkem 153 888 Kč tj. 100% ná-
kladů na materiál a sazenice k výsadbě.
Hlasování: pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 12/12/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu č. 
1210400680 o poskytnutí podpory ze Státního 
fondu životního prostředí České republiky.

Bod č. 19: Diskuze

Bod č. 20: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost a za-
sedání ve 20:00 ukončil.
Zápis byl vyhotoven dne: 21. 11. 2023

Modulární školka

Na konci listopadu jsme dokončili, zkolaudovali a otevřeli nové 
oddělení mateřské školky. To bylo postaveno pomocí technologie 
modulární výstavby. Budovu tvoří celkem 8 jednotlivých segmen-
tů. Ty byly všechny přivezeny v jeden den a pomocí jeřábu umís-
těny na připravené betonové patky. Následně byly pevně spojeny 
v jeden celek. Jednotlivé segmenty byly již z výroby osazeny okny 
a dveřmi, dále byl připraven strop a podlaha vč. izolace. Zbytek 
se musel dokončit na místě, což trvalo další 3 měsíce. Nová škol-
ka sdílí inženýrské sítě se stávající budovou školy a to vč. topení, 
které je napojeno na tepelné čerpadlo umístěné v technické míst-

nosti školy. Budova je vybavená vzduchotechnikou s rekuperací 
a předehřevem vzduchu. Pro letní období nechybí klimatizace. 
K lepšímu tepelnému komfortu během léta přispějí venkovní ža-
luzie, které brání přehřívání interiéru přímými slunečními paprsky. 
Na závěr bylo třeba umístit a zprovoznit gastro vybavení ve vý-
dejně jídel, rozmístit veškerý nábytek v herně, kabinetu a šatně. 
Společně s bohatým IT vybavením vč. výukového softwaru dora-
zilo velké množství „hraček“, jako jsou stavebnice, model lidského 
trupu, geometrické pomůcky, pohádky, obrazové slovníky, lego, 
sportovní soupravy apod.

 Z naší obce



BOLEHOŠŤSKÝ ZPRAVODAJ    3 / 2023

7

Stavební práce přišly vč. víceprací a méněprací na 13 251 535 Kč 
vč. DPH. Vybavení stálo celkem 3 294 921 Kč vč. DPH. Jak jsme 
již uváděli, na předfinancování akce jsme čerpali úvěr celkem 
v částce 7 324 935 Kč. Vzhledem k tomu, že jsme už získali část 
dotace od Ministerstva pro místní rozvoj a jistinu úvěru jsme 
předčasně spláceli, bude zůstatek úvěru k 27. prosinci činit již 
pouze 1 500 000 Kč. Výstavba je z 90 % uznatelných výdajů po-
kryta dotací. Uznatelnými výdaji nejsou pouze zpevněné plochy 
v okolí budovy. Celkem budeme čerpat dotaci až do výše 15,6 
milionu Kč. Zatím jsme obdrželi 7,2 milionu Kč. Zbývající část 
očekáváme v březnu roku 2024. S akcí byly samozřejmě spojeny 
další výdaje. Projektová dokumentace, technický a autorský do-
zor, výběrové řízení, dotační management apod. I tyto náklady 
jsou částečně hrazeny dotací. Na projekt nám mimo jiné přispěl 
Královéhradecký kraj.
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Mateřská škola zahájila svůj provoz 27. listopadu. Následně pro-
běhlo ve středu 13. prosince slavnostní otevření, kdy jste si během 
celého dne mohli novou mateřskou školu prohlédnout.
Závěrem bych chtěl říct, že pro budoucí roky je kapacita mateřské 
školy pro naši obec zcela zajištěna. V plánu je nabírat děti i z okol-
ních obcí, či měst. S obcí Ledce jsme vytvořili společný školský 
obvod. Kapacity mateřských škol jsou obecně všude v okolí napja-
té. Dle potřeb rodičů je možné nabírat i dvouleté děti. Maximální 
kapacita obou oddělení bude 44 dětí. Plná naplněnost bude pří-
nosem také pro rozpočet obce. Za jednoho žáka jak v mateřské, 

tak základní škole získává obec do rozpočtu přibližně 19 000 Kč 
ročně (za občana 15 000 Kč). Tento výnos zcela pokryje doplatek 
obce na provozní výdaje školy formou neinvestičního příspěvku.
Děkuji všem, kdo se na tomto náročném projektu podíleli, zejmé-
na zhotoviteli společnosti Kerson z Dobrého, zaměstnancům ško-
ly a paní ředitelce, zastupitelům a také společnosti Profesionálové 
z Hradce Králové.

Jakub Šimerda

Veřejné osvětlení

V říjnu jsme nechali na žádost občanů doplnit další dva podpěrné 
body veřejného osvětlení. Eliminace dalších tmavých míst v těch-
to ulicích stála celkem 90 750 Kč vč. DPH. S instalacemi budeme 
pokračovat i v příštím roce.
V rámci doplnění článku k veřejnému osvětlení v posledním 
zpravodaji bychom se chtěli vyjádřit k další důležité technické 
vlastnosti svítidel. Jde o barevnou teplotu světla neboli teplotu 
chromatičnosti. Technologie LED totiž umožňuje výběr teploty 
barvy od teplé bílé, přes neutrální bílou až po studenou bílou. 
Běžně se uvádí rozsah 2200 – 6500K (kelvin). Čím vyšší hodno-
ta, tím více světlo obsahuje modré složky. V obci jsou instalována 
svítidla s teplotou barvy 2700K (původní sodíkové výbojky měly 
1900K). Tato barva je příjemně žlutá a obsahuje minimum modré 
složky světla. To je důležité proto, abychom minimalizovali půso-
bení na lidský organismus. Pokud jsme v nesprávnou denní dobu 
vystavováni osvětlení s výraznou složkou modrého světla, naru-

šujeme si tím náš spánek. To má neblahý vliv na mnoho aspek-
tů lidského zdraví. Neplatí to samozřejmě jenom pro osvětlení. 
Všemožné displeje od mobilů, tabletů nebo televizí nás modrým 
světlém také ovlivňují. Mnoho těchto zařízení dnes již umí mod-
ré světlo regulovat. Je trochu škoda, že se v rámci okolních obcí 
nepostupuje podle jednotného standardu. Každá obec používá ji-
nou teplotu barev svítidel. Velkého kontrastu si všimněte při cestě 
z Častolovic do Kostelce nad Orlicí. Nepříjemně zářivě bílé světlo 
vystřídá příjemné žluté. Pokud chce nějaká obec žádat o dotaci 
na veřejné osvětlení, do rezidenčních oblastí je povoleno použít 
teplotu barvy maximálně 2700K. Také naše domácnosti a dvor-
ky je žádoucí osvítit vhodným typem osvětlení, dle typu využití 
místnosti, denní doby, potřeby soustředění nebo naopak přípravě 
na odpočinek a spánek.

Jakub Šimerda

Ostatní informace

Odpady

Vážení spoluobčané, chtěli bychom také ve zpravodaji připome-
nout novinku týkající se sběru tříděného odpadu. V rámci spo-
lečnosti ODEKO přecházíme na tzv. multikomoditní sběr. Jinými 
slovy, odkládáme různé druhy tříděného odpadu do jedné nádo-
by. Již delší dobu se společně s plasty sbírají nápojové kartony, 
to už nikoho nepřekvapí. Nově však do žlutých popelnic vhazujte 
kovové obaly. Zatím jsme na sběrných místech ponechali na kovy 
černé popelnice, na které jste zvyklí, postupně je však odstra-
níme. Všechny žluté nádoby jsou nově označeny pro sběr všech  
3 uvedených komodit. A nemusíte se bát, že bychom tím naši sna-
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hu o třídění odpadu nějak narušili. Takto vyseparovaný odpad se 
vozí do společnosti NAPOS v Předměřicích nad Labem, kde za vás 
třídící linka odpad dále dotřídí. Multikomoditní sběr byl zaveden 
z důvodu úspory nákladů na svoz odpadů. Nákladově vyjde lépe 
svážet separované odpady dohromady než každý zvlášť.

Obnova zeleně
Dne 1. prosince došlo k pokácení 4 stromů na obecních pozem-
cích. K zemi šly 3 stříbrné smrky a bříza. Bříza před obecním úřa-
dem a smrk u zvoničky byly poraženy ze zdravotních důvodů. 
Bříza několik let odumírala, od vrcholku se odlamovaly větve. Při 
kácení byla v koruně objevena hniloba v kosterních větvích. Stří-
brný smrk u zvoničky během podzimu ztratil všechno jehličí a od-
umřel. Během kácení byla objevena nejenom silná hniloba kmene, 
ale i napadení kůrovcem, který strom pravděpodobně dorazil. Oba 
stromy budou na jaře nahrazeny novou výsadbou.

Ve Lhotě jsme přistoupili 
ke kácení z důvodu silného po-
škozování zídek oplocení okolo 
křížku způsobený kořeny. Stro-
my zde byly dlouhé desítky let 
a do tak omezeného místa už 
se zkrátka nevešly. Náhrad-
ní výsadba se zde neplánuje, 
v okolí roste mnoho mladých 
ovocných stromů a další ze-
leně. Bude však nutné upravit 
samotný křížek, pískovec je 
celý prasklý. Za kácení děkuje-
me panu Máslovi z Lipin.

Jakub Šimerda

Koncert Magdy Malé

Tak jako každý rok na podzim 
i letos obec uspořádala kon-
cert ve velkém sále obecního 
hostince. Tentokrát k nám za-
vítala paní Magda Malá a při-
vezla s sebou i hosta Marka 
Černocha, který je synem 
oblíbeného zpěváka Karla 
Černocha. Jak sama zpěvačka 
uvedla, je sice malá vzrůstem 
i příjmením, ale velká srdcem. 
Což nám následně dokázala 
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svým zpěvem, když se sálem rozezněl její silný hlas s písní Lásko 
má já stůňu nebo Teď královnou jsem já. Marek Černoch byl Ma-
gdě zdatným partnerem v duetech a sám potěšil přítomné písně-
mi svého táty, jako jsou Zrcadlo, Popelky, Ona se brání a spousty 
dalších. Zazpívat si měli možnost i přítomní diváci, někteří se 
svého úkolu zhostili opravdu se ctí. Hodinové vystoupení se 
protáhlo ke spokojenosti všech na bezmála dvě hodiny. Potlesk, 
děkovná slova a zájem o focení s účinkujícími byl velký. Vždyť 
přeci „přijeli umělci z Prahy“. Děkuji všem, kteří přišli a budeme 
se těšit zase příště. 

Zdeňka Andržová

Adventní rozsvícení

První adventní neděle patří i v Bolehošti slavnostnímu rozsvícení 
vánočního stromu a zvoničky. Letos jsme měli štěstí a počasí nám 
vykouzlilo pravou vánoční atmosféru. Na stromku se leskly nové 
vánoční ozdoby a děti z naší základní a mateřské školy si připravi-
ly vystoupení v podobě živého betlému a také zazpívaly vánoční 
koledy. Nechybělo opět tradiční občerstvení v podobě vánočního 
cukroví, svařeného vína a čaje. Pikantní klobásy zajistili členové 
SDH Bolehošť a byl zde i adventní trh, kde se prodávaly výrobky 
našich dětí. Děkujeme zastupitelům a zaměstnancům za pomoc 
s přípravou a vám všem přejeme klidné svátky.  

Zdeňka Andržová
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Společenská kronika

Svá životní jubilea oslavili Narodily se

Chromková Anna  82 let
Sarvaš Ján  84 let
Stonjeková Anna  80 let
Máslo Miroslav  70 let
Doležal Josef  75 let
Boušková Marcela  82 let
Kašparová Bohumila  93 let

Oslavencům přejeme pevné zdraví a dostatek životního elánu a optimismu.

Sebastián Bohumil Ševc

Ať Vaše děťátko vyrůstá ve zdraví a radosti.

 Dění ve škole

Zprávičky ze školky

Začal nám další školní rok. Přivítali jsme mezi nás nové malé děti, 
nové paní učitelky a školní asistentku. Započala se stavba nové 
modulární školky. V prvních měsících byly obě třídy dětí spojené 
a my jsme si tak mohli užívat čas všichni společně. Hned v září 
mezi nás přijela Mravenčí dílna, kde se děti mohly dozvědět 
spoustu zajímavého ze života hmyzu, vyzkoušet si různé úkoly, 
prohlédnout si modely hmyzu, knihy nebo si zatancovat hmyzí 
tanec.

Milé děti, žáci, vážení rodiče a přátelé bolehošťské školy, rok 2023 
se nám nachýlil ke svému závěru, a to je doba k zamýšlení, co 
dobrého se povedlo a na čem je třeba zapracovat. Předně jsme 
27. 11. 2023 otevřeli novou modulární budovu mateřské školy. Při 
dnu otevřených dveří 13.12. jste si mohli celou školku prohlédnout. 
Z Vašich reakcí usuzujeme, že se dílo opravdu podařilo. Velké díky 
patří zejména panu starostovi, zaměstnancům školy i firmě Ker-
son. Potěšily vás také nové prostory v základní škole. 
Od září tohoto roku nejsme podlimitní školou. Vzhledem ke zvy-
šujícímu počtu žáků máme trojtřídku. K tomuto účelu se nám po-
dařilo ve spolupráci se zřizovatelem modernizovat školní družinu, 
kterou jsme propojili s jídelnou, vybudovali jsme sborovnu pro 
učitele a ještě jednu učebnu, kde máme čtenářské dílny, anglic-
ký jazyk či mnohé kroužky. Těší nás zájem vás - rodičů, kteří jste 
přišli na schůzky, které jsme uskutečnili formou triád. Triáda je 
nový typ třídních schůzek, který plní funkci plánovací, reflektivní 
a prorůstovou pro dané dítě, je to trojstranné jednání tří stran - 
rodič, učitel a žák. V tomto menším uskupení je vytvořen prostor 
pro dané dítě, kterého se schůzka týká především. Pro rodiče je 
to čas, kdy může vidět své dítě z jiného úhlu, než ho zná z domu. 
Dovolte mi na závěr poděkovat vám za spolupráci, za vše, co dě-
láte pro naši bolehošťskou školu. Přeji vám v novém roce 2024 
pevné zdraví, pohodu a klid.

Mgr. Hana Špatenková, ředitelka školy

Úvodní slovo
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Počasí nám ukázalo krásný a teplý podzim, využili jsme každý 
den k pobytu venku, děti stihly pouštět draka, letadla, navštívi-
li jsme les, kde jsme našli houby a povídali jsme si o nich. Vyrá-
běla se spousta krásných výrobků, které byly k vidění i v šatně 
školky. Ve školce jsme zpívali podzimní písničky, učili se o zele-
nině, ptácích, rostlinách. V listopadu v rámci školního projektu  
„Sv. Martin“ se předškoláci přidali ke školákům a společně s nimi 
pekli svatomartinské rohlíčky. S dětmi se po celou dobu učíme 
a trénujeme vánoční koledy na vystoupení, která nás v prosinci 
čekají. Těšíme se na společné shledání.

Za celý kolektiv MŠ všem přejeme klidné předvánoční období.
Paní učitelky MŠ

Zprávičky ze školy

To nám to pěkně letí.  Včera jsme přivítali naše nové prvňáčky 
ve škole a přitom už jsou Vánoce za dveřmi. Možná to utíká také 
tak rychle proto, že se ve škole neustále něco děje. V září  jsme 
měli „Mravenčí dílničku“ – děti (z MŠ i ZŠ) si povídaly o hmyzu 
a především o mravencích, viděly spoustu zajímavého materiálu 
a také si na jednotlivých stanovištích mohly s ledasčím pohrát, 
vyzkoušet si znalosti a prohlédnout zajímavé knížky a nebo mo-
dely hmyzu. V říjnu jsme navštívili místní knihovnu a snad přibyli 
díky tomu i noví čtenáři. Pro podporu čtení jsme také po celý říjen 
plnili „Výzvu na měsíc říjen“, kdy za každých 10 minut čtení děti 
získávaly korálky do poháru. Jen pokud děti pohár naplní, zachrá-
ní pohádkovou říši. K naplnění poháru bylo třeba celkem kolem 
2000 korálků. 
A co myslíte, zvládly to? Zvládly, četly poctivě každý den, a to i ně-
kolik desítek minut.

V tomto měsíci děti ještě pod vedením hasičů nacvičovaly, jak se 
mají chovat v krizových situacích – jak volat na tísňovou linku, jak 
se chovat v místě, kde hoří, a jak se chovat při dopravní nehodě. 

V tom samém měsíci jsme si ve školce udělali Jablíčkový den. Všich-
ni, včetně paní učitelek, na sobě měli červené tričko, společně jsme 
si upekli jablečný štrúdl, na děti čekaly různé soutěže s jablky, dopl-
ňovačky a na závěr na ně venku čekal jablíčkový slalom. 

V říjnu jsme navštívili knihovnu, malí i velcí měli možnost se něco 
dozvědět od paní knihovnice, podívat se do různých knih a po-
slechnout si pohádku. 
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Děti ve škole měly také dva projektové dny a to „Svatý Václav“ 
a „Svatý Martin“. V rámci Svatého Martina jsme pekli rohlíčky 
a přidali se k nám i předškoláci z MŠ. Po celé tři měsíce poctivě na-
cvičujeme na předvánoční a vánoční vystoupení. Vyrábíme dáreč-
ky do našeho adventního stánku, v kterém budou jako v loňském 
roce prodávat děti ze školy u příležitosti slavnostního rozsvěcení 
zvoničky. Se všemi se těšíme na viděnou.

Za školu a děti s přáním poklidného adventu Katka Henychová

PS. Ještě jedna informace, která se zdá být nyní předčasná, ale …
on ten čas skutečně letí. Letní příměstský tábor se bude konat 
v termínu 5. – 9.8.2024.

SRPDŠ ve školním roce 2023/2024

Letošní školní rok nám za SRPDŠ odstartoval netradiční akcí, která 
nesla název – „Vyplouváme vstříc školnímu roku“. Tímto setkáním 
se oficiálně odstartoval nový školní rok. Účastníků přišlo hodně, 
každý si donesl nějaké plavidlo, ať už to bylo nafukovací lehátko, 
kruh, matrace, lodě, dokonce nechybělo ani legendární polystyre-
nové auto z filmu Pomáda. Sjíždělo se po řece z Kláštera do Ledec. 
Akci podpořil Klub netradičních nápadů Ledce, který pro všechny 
připravil po sjezdu opékání špekáčků, limonády a pivo. 

Další z konaných akcí byl podzimním bazar, který se letos usku-
tečnil v prostorách školní tělocvičny. Návštěvníci si mohli vybírat 
nejen z oblečení, hraček, ale byly zde i knihy, kávovar, kola, lední 
brusle a spousta dalšího. Účast nebyla sice velká, ale něco málo se 
do pokladny SRPDŠ přihodilo. V říjnu jsme pořádali asi největší le-
tošní akci, a to „Lampiónový průvod“, kde si ve škole mohli rodiče 
s dětmi vyrobit svůj lampion. 
Poté se všichni přesunuli v průvodu do Lipin, kde bylo připraveno 
pohoštění v podobě špekáčků na grilu, k tomu se podával čaj, li-
monády, pivo. Závěrečnou akcí letošního roku byly adventní dílny, 
kde se vyráběly svícny obalené v kokosu, stromečky z vlny, andílci 
z papíru, a různé další vánoční výrobky. Na obě akce bylo dobro-
volné vstupné. Děkujeme všem rodičům a dětem, že nás podporují 
a účastní se našich programů. Také děkujeme obci za její podporu. 

Adriana Kovaříčková, předseda SRPDŠ
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 Sokol lipiny

Činnost Sokola od září 2023

Na začátku článku chceme popřát všem spoluobčanům klidné 
a pohodové Vánoce a také příjemnou zimu, která snad nebude 
dlouhá. Nyní již k dění, které se událo v klubovně na hřišti. Dne 
30. září jsme uspořádali pro všechny naše příznivce lipinské po-
svícení. Návštěvníci si mohli pochutnat na posvícenském kach-
ním stehýnku, nebo řízku s bramborovým salátem, ale i na dalších 
dobrotách. Na zapití byl k dispozici Primátorský Svatováclavský 
speciál s názvem Single Hop. K příjemnému posezení a poslechu 
hrála živá dechová hudba mladého souboru z Týniště nad Orlicí. 
Akce se náramně vydařila a všichni návštěvníci odcházeli nadmíru 
spokojení a dobře najedení! 

Ve dnech 6. – 8. října probíhalo v Opočně na zámku mezinárodní 
setkání sokolníků s dravými ptáky. Část z nich zavítala i do polí a luk 
v našem okolí a my jsme pro ně připravili v naší klubovně celodenní 
občerstvení. V sobotu 14. října sokol provedl brigádu na dříví po-
třebné k vytápění klubovny a zvláště potřebné na grilování všech 
dobrot, které pro vás děláme. Týden na to, 21. října, byla sokolem 
uspořádána grilovačka pro všechny členy sokola, jakožto poděko-
vání za pomoc na brigádách a společenských akcí. Jako další akci 

jsme uspořádali 28. října dlabání dýní pro děti malé i velké. Pro děti 
jsme nakoupili více než 70 dýní u místního prodejce Jana Čiháka. 
Všechny děti vytvořily překrásné dýně a celé odpoledne si náramně 
užily. Na závěr byla pro děti připravena stezka odvahy, která ved-
la ze hřiště cestou k lesu přes nový mostek, okolo písníku a byla 
vyznačená pouze svíčkami. Z ohlasu dětí bylo zřejmé, že se jim to 
líbilo a říkaly, že to vůbec nebylo strašidelné, tak na příští rok máme 
za úkol vymyslet lepší a strašidelnější stezku.

Dne 4. listopadu bolehošťská škola uspořádala pro děti lampi-
onový průvod. Lampiony si ve škole vyrobily sami a průvod byl 
zakončen u nás v klubovně, kde jsme pro ně připravili občerst-
vení ve formě párků a špekáčků. O 14 dní později, 18. listopadu, 
jsme připravili pohoštění pro myslivce, kteří si ve zdejší honitbě 
uspořádali hon na drobnou zvěř. Na závěr listopadu, a to 24.11., 
jsme přijali pozvání na exkurzi do pivovaru Primátor v Náchodě, 
který je naším dlouhodobým a tradičním dodavatelem veškerého 
piva, které naleznete u nás jak na čepu, tak i v lahvovém balení. 
Do Náchoda jsme vypravili autobus, který byl zcela naplněn. Zá-
věrečné posezení se velice líbilo jak nám, tak hlavně personálu, 
neboť s námi jela kapela, která nám celý večer zpříjemnila svojí 
živou dechovou hudbou. Všichni účastníci zájezdu si exkurzi více 
než užili. Nyní již zmíním první akci, která proběhne Pod lípou, 
a to bude lipinská zabijačka. Dne 13. ledna bude možnost ochutnat 
i zakoupit produkty s tím spojené. Srdečně jste zváni. Na závěr 
chceme poděkovat všem, kteří nás podporují jak svou pomocí, ale 
i tím, že nás navštíví v klubovně Pod lípou. Všem spoluobčanům 
a známým přejeme mnoho štěstí a zdraví do nového roku. 

Připravili Petr a Marek Prausovi 
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Sbor dobrovolných hasičů

O činnosti sboru

Vážení spoluobčané,
s novým číslem zpravodaje vám přinášíme novinky z činnosti naše-
ho sboru. Dne 3. října jsme s dětmi absolvovali první trénink požár-
ního útoku na louce u hasičské zbrojnice. Děkujeme jejímu majiteli 
panu Havrdovi za poskytnutí prostoru k tréninku a technickým 
službám obce za vysekání dráhy. 

Dne 17. října proběhl trénink v hasičské klubovně, na kterém se děti 
učily zdravovědu a topografii. Znalost první pomoci a topografie 
jsou důležité pro branný závod hry Plamen. Následně 2. listopadu 
připravili vedoucí pro děti možnost vyzkoušet si nanečisto zbylé dis-
ciplíny – lezení po laně, střelbu ze vzduchovky, znalost hasičských 
značek, vázání uzlů a znovu procvičit zdravovědu a topografii.

Branný závod dostaly děti možnost si vyzkoušet na čtvrtečním tréninku 
2. listopadu, kde vedoucí dětí s rodinami a kamarády připravili tradič-
ní stanoviště disciplín hry Plamen. Děti startovaly ve dvojicích a byly 
bodově hodnoceny stejně jako kdyby běžely závod s jinými hasičskými 
sbory. Akce byla zakončena posezením v Lipinách, kde na děti čekala 
objednaná pizza a od Sokolu Lipiny dostaly sladkou odměnu. Tímto dě-
kujeme Sokolu Lipiny za poskytnutí zázemí a zajištění odměn pro děti. 
Na závodech byl vidět pokrok dětí, který od začátku roku v trénincích 
udělaly. Kroužek je baví, za což jsme velmi rádi. I v zimním období bu-
dou tréninky nadále pokračovat. Nyní jsme se přesunuli do sálu obec-
ního hostince, kde bude probíhat trénink štafet a dalších disciplín. 
Za možnost zdejších tréninků moc děkujeme.
V sobotu 9. prosince uspořádal náš sbor tradiční mikulášskou nadílku 
v Obecním hostinci Bolehošť. Základní a mateřská škola si připravila 
krásné vystoupení svých žáků, za jehož přípravu celému učitelskému 
sboru děkujeme. Po něm nás už navštívil Mikuláš s anděly a čerty, kteří 
odměnili děti sladkostmi. 
Začátkem prosince jsme také za naším členem Michalem Francem 
poslali sadu propagačních předmětů s logem našeho sboru, která se 
stane součástí sbírek Hasičského muzea ve městě Matanzas na Kubě. 
Zdejší muzeum vystavuje předměty jednotlivých sborů z celého světa, 
Česká republika do této chvíle mezi nimi zastoupena nebyla.
Závěrem bych vám rád za celý sbor v tomto předvánočním čase popřál 
příjemné prožití vánočních svátků, mnoho zdraví do nového roku, bu-
deme se těšit na setkání s vámi na našem tradičním hasičském plese, 
který se uskuteční v pátek 23. února 2024 a o den později na dětském 
karnevalu.

za SDH Bolehošť kulturní referent Vojtěch Drašnar
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Pozvánky, inzerce, ostatní

DATUM - NÁZEV AKCE  ...................................................................  MÍSTO KONÁNÍ 

27. leden  - 20. Společenský ples obcí  .......................  společenský sál obec. hostince 

23. únor - 126. Hasičský ples  .....................................  společenský sál obec. hostince 

24. únor - Dětský maškarní karneval  .....................  společenský sál obec. hostince 

9 . březen - Oslava MDŽ  ........................................................................... klubovna SK Lipiny 

28. březen - Zelený čtvrtek .....................................................................  klubovna SK Lipiny 

jaro  - Putování za divadlem  …………………………………….…….. zájezd do Prahy 

30. duben - Pálení čarodějnic…………………………………………………..hřiště SK Lipiny 

11. květen - Hasičská soutěž 19. okrsku…………………………………….hřiště SK Lipiny 

18. květen - Oslavy 630. let od založení obce……….…..hřiště před obecním úřadem 

1. červen - Dětský den  ..................................................................................  hřiště SK Lipiny 

15. červen - Sportovní den…………………………………….hřiště před obecním úřadem 

10. srpen - 12. Gulášové slavnosti  ................................  hřiště před obecním úřadem 

31. srpen - Turnaj v plážovém volejbale  ...............................................  hřiště SK Lipiny 

28 . září  - Svatováclavské pivo a posvícení…………….……..…………hřiště SK Lipiny 

podzim - Koncert ………………..…………………………společenský sál obec. hostince 

28. říjen   - Dlabání dýní………………………………………………………….hřiště SK Lipiny 

1. prosinec - První adventní neděle - adventní rozsvícení  .............................  zvonička 

7. prosinec - Mikulášská besídka  ...................................  společenský sál obec. hostince 

14. prosinec - 21. Předvánoční setkání seniorů  ........  společenský sál obec. hostince 

Pořadatelé si vyhrazují právo na změnu termínů. 
Podrobnější informace k jednotlivým akcím najdete na informačních deskách a stránkách obce.
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Obec Bolehošť hledá novou kronikářku. V případě zájmu prosím kontaktujte obecní úřad.

Sbor dobrovolných hasičů Bolehošť pořádá
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Těšíme se na Vás na sále 
obecního hostince v Bolehošti.

U příležitosti Mezinárodního dne osob se zdravotním postižením, 
který si každoročně připomínáme 3. prosince, udělil ministr zdra-
votnictví Vlastimil Válek již tradičně ve Španělském sále Pražského 
hradu ocenění dvěma významným osobnostem. Cenu ministra zdra-
votnictví za rozvoj zdravotně sociální péče získala dlouholetá ředi-
telka Domova Dědina ve východočeském Opočně Alena Goisová.

“Dnes si připomínáme, že zdraví není samozřejmost a že někteří z nás 
mají mnohem složitější osud než ostatní. V našem světě ovšem exis-
tují i jedinci, kteří věnují svůj čas a energii těm, kteří neměli to štěstí 
a dlouhé roky nebo i celý život se potýkají s komplikovanými zdravot-
ními potížemi. Tito obětaví lidé si zaslouží veřejné díky, protože právě 
oni činí naši společnost sociální, civilizovanou a humánní. Oběma oce-
něným tímto z celého srdce gratuluji a děkuji,”

Mgr. Alena Goisová vystudovala obor sociální práce na Pedago-
gické fakultě v Hradci Králové. V sociální oblasti, konkrétně prá-
vě v Domově Dědina, působí od roku 1989 doposud, od června 
1994 jako ředitelka této organizace. Dlouhodobě ovlivňuje kvali-
tu sociálních služeb také jako odborná poradkyně a konzultantka 
v rámci projektů zaměřených na podporu rozvoje dostupnosti, 
kvality, deinstitucionalizace a transformace sociálních služeb. 

Alena Goisová přebírá ocenění od ministra zdravotnictví Vlasti-
mila Válka.

Pod vedením Aleny Goisové tak v průběhu tří desítek let došlo 
k výraznému rozšíření kapacit a služeb do mnoha dalších měst 
Královéhradeckého kraje, od října letošního roku je v provozu 
nové středisko služby domova pro osoby se zdravotním postiže-
ním v Hradci Králové. Při řízení služeb klade Alena Goisová dů-
raz na podporu zapojování uživatelů do běžného každodenního 
života, komunity a uplatnění principu normality, aby uživatelům 
služeb, lidem s intelektovým a kombinovaným postižením, pří-
padně duševním onemocněním, bylo umožněno vést maximálně 
možný nezávislý život srovnatelný s vrstevníky, a to s důrazem 
na podporu psychické a fyzické soběstačnosti a samostatnosti 
uživatelů.

Ocenění pro paní Alenu Goisovou






